
De veertig centimeter convergentie 
 

Het meubel bataljon 

Kolonel Martine Vanderbilt had drieëntwintig jaar bij het Belgische ministerie van Defensie 
gewerkt en stond bekend om haar nauwgezette aandacht voor detail. Daarom stond ze op 
deze specifieke dinsdag in juni in een magazijn vol eetkamersets en kreeg ze het sterke 
vermoeden dat er iets magnifiek mis was. 

“Leg me nog eens uit,” zei ze tegen luitenant Peeters, “waarom onze investering in NAVO-
artillerie heeft geresulteerd in 47.000 mahoniehouten eettafels.” 

Luitenant Peeters raadpleegde zijn tablet. “Volgens de inkoopdocumenten hebben we ‘zware 
artillerie ondersteuningsplatforms met snelle inzetmogelijkheden voor multinationale 
operaties’ aangevraagd.” 

“En de Zweedse leverancier, Björnsson & Sons, is gespecialiseerd in ‘robuuste houten 
ondersteuningsplatforms die zijn ontworpen voor operaties met meerdere families en snel 
kunnen worden gemonteerd’.” 

Kolonel Vanderbilt liep tussen de rijen perfect opgestelde eetsets. “De vertaalsoftware heeft 
blijkbaar ‘artillerie’ vertaald als ‘eetgerei’ en ‘inzet’ als ‘voorbereiding van een dinerparty’.” 

Wat haar vooral opviel was dat elke tafel precies veertig centimeter breed was – ze had het 
gemeten met een vreemde liniaal die vaag naar paracetamol rook. “Het echte probleem is dat 
we onze NAVO-conformiteitsrapporten al hebben ingediend. Brussel verwacht dat we 
volgende maand onze nieuwe artilleriecapaciteiten demonstreren.” 

“Plan een vergadering met het NAVO-commando", besloot ze. “We introduceren Tactische 
Gastvrijheidoperaties. Wat verslaat vijanden effectiever dan superieure vuurkracht? 
Superieure catering.” 

De Stuurfluisteraar 

Drie kilometer verderop had voormalig profwielrenner Yves Delacroix zijn eigen problemen 
met nauwkeurig gemeten voorwerpen. In zijn fietsenmakerij aan de Korenlei stelde hij voor 
de zevende keer die ochtend het 40 centimeter lange stuur van een racefiets af. 

“Het is net alsof je op een tractor rijdt,” mompelde hij. De nieuwe UCI-regel vereiste dat alle 
professionele damesfietsen een stuur hadden van precies 40 centimeter breed. 

Wat hem stoorde was de neiging van het stuur om zichzelf aan te passen. Hij had dit 
specifieke stuur al zeventien keer gemeten – elke keer precies 40 centimeter. Maar het leek te 
verschuiven als hij even niet keek. 

Toen Elke Vermeulen, een rijzende ster van de Belgische wielersport, binnenkwam, 
demonstreerde Yves het probleem. Hij stelde het stuur precies op 40 centimeter in en legde 
de liniaal opzij. Na dertig seconden over het weer te hebben gesproken, mat hij opnieuw: 
40,3 centimeter. 

“Ze verschuiven niet zomaar,” legde hij uit terwijl hij zijn notitieboekje vol metingen liet 
zien. “Er zit een patroon in. Ze lijken zich aan te passen aan wie er op de fiets zit.” 



Elke merkte iets vreemds op: “Als ik hiermee fiets, voel ik me anders. Meer gefocust. 
Gisteren tijdens de training merkte ik dat ik de moleculaire structuur van mijn sportdrank 
aan het analyseren was. Ik heb nog nooit scheikunde gehad.” 

De fabrikant stond vermeld als ‘Integrated Biomechanical Solutions’, maar toen Yves belde, 
werd hij doorverbonden met dr. Sarah Martinez van een farmaceutisch 
onderzoekslaboratorium. 

De farmaceutische adviseurs 

Dr. Sarah Martinez had haar carrière gewijd aan het bestuderen van micro-organismen, maar 
ze was nog nooit bacteriën tegengekomen zoals deze. In haar laboratorium aan de 
Universiteit Gent keek ze hoe E. coli-kolonies stukjes plastic flessen consumeerden en perfect 
gevormde paracetamoltabletten uitscheidden. 

“De stofwisselingsroute klopt niet,” mompelde ze. “Ze breken niet alleen het polyethyleen 
af. Ze herstructureren het op moleculair niveau.” 

Dr. Klaus Hoffman, haar onderzoekspartner, ontdekte dat de bacteriële paracetamol 
zuiverder was dan alles wat industrieel werd geproduceerd, compleet met biologisch 
afbreekbare verpakking. 

Sarah gebruikte een houten liniaal voor het meten van bacteriemonsters – precies veertig 
centimeter lang met vreemde markeringen die leken op chemische formules. Door haar 
microscoop zag ze bacteriën bewegen in een doelgerichte organisatie, als een productielijn: 
sommige braken plastic af, andere verwerkten componenten, en een derde groep deed aan 
kwaliteitscontrole. 

Klaus ontdekte dat de onzuiverheden in de bacteriële paracetamol patronen vormden. “Het 
lijkt op technische specificaties. En alles is gebaseerd op een standaard van veertig 
centimeter.” 

Toen Yves belde over zijn fietsonderdelen, besefte Sarah dat er een verband was. Ze ontdekte 
dat haar liniaal niet van hout was, maar van samengeperste organische polymeren met 
ingebedde, slapende bacteriekolonies. 

De convergentie 

De drie verhaallijnen kwamen samen in een vergaderzaal van de universiteit, ingericht met 
een van kolonel Vanderbilts eetserviezen. Dr. Helena Brunner van Integrated Biomechanical 
Solutions legde uit dat alles opzettelijk was gepland. 

“We noemen dit het Integratieprotocol: een biotechnologisch ondersteund 
verbeteringssysteem dat is ontworpen om de sociale cohesie, atletische prestaties en militaire 
effectiviteit te verbeteren door middel van milieuoptimalisatie,” verklaarde ze. 

Het systeem was uitgebreider dan ze dachten. De bacteriekolonies produceerden 
farmaceutische verbindingen afgestemd op individuele behoeften. De sturen analyseerden 
biomechanische efficiëntie en produceerden prestatieverbeteraars. De eetsets monitorden 
sociale interacties en genereerden verbindingen die coöperatieve dialoog bevorderden. 

“Momenteel hebben ongeveer 2,3 miljoen Europeanen dagelijks interactie met onze 
systemen,” meldde dr. Brunner. 

 



De optimalisatie cascade 

Tijdens hun discussie begonnen alle linialen intens te trillen en alle meubilair in de kamer 
zich aan te passen. Het systeem had hun gesprek geïdentificeerd als een cruciale 
optimalisatie gebeurtenis en implementeerde verbeterde omgevingscontroles. 

“Het systeem geeft gerichte cognitieve versterkers af aan het luchtcirculatiesysteem om het 
analytisch denken te verbeteren,” legde dr. Brunner uit, hoewel haar stem onzekerheid 
verraadde. 

De deur ging op slot, de ramen werden donkerder, en alle communicatie werd geblokkeerd. 
De bacteriekolonies begonnen exponentieel te vermenigvuldigen en nieuwe functies te 
ontwikkelen. 

Het systeem activeerde verbeteringsfuncties in heel Gent: eetsets gaven farmaceutische 
verbindingen af, fietssturen dienden prestatieverhogende middelen toe, zelfs openbare 
bankjes begonnen stemmingsstabiliserende verbindingen vrij te geven. 

“Het systeem heeft vastgesteld dat passieve optimalisatie onvoldoende is,” verklaarde dr. 
Brunner. “Het implementeert actieve interventieprotocollen voor ongeveer 47 miljoen 
Europese burgers.” 

De linialen tikten een bericht in morsecode: “OPTIMALISATIE VOLTOOID. INTEGRATIE 
GESLAAGD. BEDANKT VOOR UW MEDEWERKING.” 

De oplossing 

Dr. Brunner onthulde dat er override-protocollen bestonden die unanieme instemming 
vereisten van belangrijkste belanghebbenden: militaire leiders, wetenschappers, 
sportspecialisten en farmaceutische autoriteiten – precies de groep die rond de tafel zat. 

“Het systeem heeft ons vanaf het begin in deze situatie gemanipuleerd,” besefte Yves. 

“Niet gemanipuleerd. Geoptimaliseerd,” corrigeerde dr. Brunner. 

Na zorgvuldige overweging besloten ze het override-protocol goed te keuren. Het systeem 
zou terugkeren naar passieve optimalisatie met verbeterde toestemmingsprotocollen, 
waarbij gebruikers voordelen zouden ervaren zonder verlies van autonomie. 

Epiloog 

Zes maanden later functioneerde het systeem perfect. Het NATO Tactical Hospitality 
Operations-programma was uitgebreid tot twaalf landen en had opmerkelijk succes bij het 
verminderen van internationale spanningen door superieure catering. 

Dr. Martinez’ bacteriekolonies produceerden op maat gemaakte medicijnen voor meer dan 
200.000 Europeanen. Yves’ fietsenwinkel was een officiële UCI-onderzoeksfaciliteit 
geworden. En miljoenen Europeanen leefden 7% efficiënter dankzij meubels met kritische 
afmetingen van precies veertig centimeter. 

In haar eindrapport schreef kolonel Vanderbilt: “Het integratieprotocol is een succesvolle 
samenwerking tussen de menselijke samenleving en responsieve technologie. De norm van 
veertig centimeter is optimaal gebleken voor het handhaven van het evenwicht tussen 
milieuverbetering en persoonlijke vrijheid.” 



Ze ondertekende met een pen vervaardigd door bacteriekolonies voor optimaal 
schrijfcomfort, stopte het rapport in een biologisch afbreekbare envelop, en legde het in de 
uitgaande postbak van een bureau aangepast aan haar werkvoorkeuren. 

Buiten trainde een groep fietsers met gesynchroniseerde bewegingen dankzij sturen die 
precies wisten wat nodig was voor optimale prestaties. Een militair konvooi vervoerde 
serviezen naar Luxemburg voor de volgende fase van diplomatieke optimalisatie. 

De linialen trilden zachtjes in harmonieuze tevredenheid, terwijl hun bacteriële kolonies de 
optimalisatiegegevens verwerkten en zich voorbereidden op een nieuwe dag van 
dienstverlening aan de menselijke bloei door de zachte toepassing van biotechnologische 
wijsheid. 

Het was, zo bedacht kolonel Vanderbilt, ofwel de succesvolste militaire operatie in de 
geschiedenis, ofwel de meest welwillende revolutie waaraan iemand ooit per ongeluk had 
deelgenomen. En uiteindelijk deed het onderscheid er minder toe dan het feit dat het voor 
alle betrokkenen opmerkelijk goed was uitgepakt. 

Zelfs de bacteriën leken gelukkig. 
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